

прѣписитѣ за цѣлото окръжие до Министерството на Финанситѣ за Статистическото Отдѣление.

Слѣдъ введяване регистритѣ Министерството на Финанситѣ се е погрижило да се почне редовното събиране на даннитѣ по движение на населението, но новината на предприетото дѣло и непълното внимание къмъ него отъ страна на Мин. на Исповѣд. и висшитѣ държавни власти послужили сж за причина, че добититѣ за 1881 година резултати отъ започнатото дѣло не сж до тамъ удовлетворителни. Така по поводъ на едно окръжно испратено на 21 Декемврий 1881 година отъ Статистическото Отдѣление до всичкитѣ управители да се взематъ мѣрки за своевременното доставяние на прѣписитѣ — регистри по назначение, получени сж били между другитѣ и слѣдующитѣ рапорти по този въпросъ:

Съ рапортъ отъ 12 Януарий 1882 година Вратчански Окръженъ Управителъ съобщава, че „такива регистри не сж били раздадени своевременно, за това и нѣма да се испратятъ за истеклатата 1881 година“.

Свищовския Окръженъ Управителъ отъ 15 Януарий 1882 година казва: „до гдѣто не бждатъ испратени регистри отъ Министерството ва Външнитѣ работи и Исповѣданията, не ще бжде възможно да се добие една вѣрна статистика. Двѣ католически общини нѣматъ никакви прѣписи-регистра, не имъ сж били дадени. Три общини православни и мюсулманскитѣ общини отъ всичкитѣ села въ Свищовска околия, съ исключение на

population, mais l'innovation et le défaut d'attention de la part du Ministère des Cultes et du clergé supérieur ont été la cause que les résultats de l'entreprise pour 1881 n'ont pas été si satisfaisants.—

Par suite d'une circulaire de la section de Statistique en date du 21 décembre 1881 adressée aux préfet afin de prendre les mesures pour faire parvenir à temps les copies des registres à destination, on a reçu entre autres les rapports suivants sur cette question: Le préfet de Vratza dans son rapport du 12 janvier 1882 communique, „qu'on n'a pas distribué de pareils registres à temps et pour cette raison il n'en sera pas envoyé concernant l'année 1881.“ —

Le préfet de Svischtov du 15 janvier 1882 informe que: „tant que le Ministère des Affaires Etrangères et des Cultes n'enverra pas les registres, il sera impossible d'obtenir une vraie Statistique. Deux communes catholiques n'ont pas reçu des copies de registres. Trois communes orthodoxes et les communes musulmanes de tous les villages de l'arrondissement de Svischtov, à l'exception de la commune d'Oresch, n'ont pas été pourvues des copies de registres.“

Avec le rapport du 28 janvier le préfet de Sophia demande de nouveau des registres „Surtout pour la population mahométane et protestante de la ville de Samocov pour que l'inscription soit régulièrement tenue, puisqu' on n'en avait pas envoyé d'après l'avis du sous-préfet.“

Le même préfet avec le rapport du 23 janvier communique, que le